
Fra: uffe.thorndahl@mail.dk 
Sendt: 02-05-2022 13:31 
Til: Folketinget@ft.dk <Folketinget@ft.dk> 
Emne: Att. BOU Fw: Er kommunaldirektørforeningens forbrug af skatteydernes penge lovlig ?. 
Indenrigs- og boligudvalget. 

 

Jeg skal bede om at medsendte mail til ministeren med bilag omdeles til udvalgets medlemmer. 

 

Med venlig hilsen 

 

Uffe Thorndahl 

 

------ Videresendt Meddelelse ------ 

Fra: "Uffe Thorndahl" <uffe.thorndahl@mail.dk> 

Til: "im@im.dk" <im@im.dk>; "Rasmus Bloch Hansen" <rasmus@mediamovers.dk>; 

komdir@vejle.dk; "Lars Bjørknæs" <lb@journalista.dk>; "Allan Huglstad" 

<huglstad@youseeme.dk>; "Vordingborg COLDING" <colding6@gmail.com>; 

"privat@skovlykkegaard.dk" <privat@skovlykkegaard.dk>; "krksl@vordingborg.dk" 

<krksl@vordingborg.dk>; "'Steen Brabrand Rasmussen'" <s@sbr.dk>; "paw@hallandson.dk" 

<paw@hallandson.dk>; "Søren Steensen" <Soren.Steensen@99454545.dk>; "psa@horsholm.dk" 

<psa@horsholm.dk>; "mope@varde.dk" <mope@varde.dk>; "Niels Jørgen" <njn@lite.dk>; 

"Tekstdoktoren" <tommy@tekstdoktoren.dk>; "finn@skrotbil.dk" <finn@skrotbil.dk>; "'Philip 

Tokmark'" <pt@norreby.net>; "Philip K" <philip.kuhlmann@gmail.com>; "Allan Huglstad" 

<huglstad@youseeme.dk>; "Holger Øster Mortensen" <holgler@frenning.dk>; "Erik Lang" 

<info@janved.dk>; "Poul Otto Hansen" <poh@c.dk>; "Gert Fruelund Jensen" 

<gert.fruelund.jensen@gmail.com>; "Niels Jørgen" <njn@lite.dk>; "Michael" 

<epostendk@gmail.com>; "erik.grootveld@gmail.com" <erik.grootveld@gmail.com>; "Bodil 

Aagesen" <baagesen9@gmail.com>; "Ulla & Calle" <mail@crazyshop.dk>; "marsi@vejle.dk" 

<marsi@vejle.dk>; "ninag@vejle.dk" <ninag@vejle.dk>; "borgmesteren@vejle.dk" 

<borgmesteren@vejle.dk>; "Rasmus Just" <rj@jplokal.dk>; "kl@kl.dk" <kl@kl.dk>; 

"djoef@djoef.dk" <djoef@djoef.dk>; "djoef@djoef.dk" <djoef@djoef.dk> 

Sendt: 01-05-2022 16:19:18 

Emne: Er kommunaldirektørforeningens forbrug af skatteydernes penge lovlig ?. 

 

Indenrigsminister Kaare Dybvad Bek.  

 

Er kommunaldirektørforeningens forbrug af skatteydernes penge lovlig ?. 

 

Jeg henvendte mig til ministeriet d. 7.3.3022 hvor jeg bad ministeriet om at oplyse, om det er lovligt 

af anvende skatteydernes penge til luksusrejser for kommunaldírektørforeningen. Jeg stillede også 

en række andre væsentlige spørgsmål om et forbrug, der formentlig på årsbasis er af 

størrelsesordenen 15-20 millioner kr. 

D. 24.3.2022 oversendte ministeriet sagen til Ankestyrelsen idet ministeriet angav : 

" Det er Indenrigs- og Boligministeriets vurdering, at Ankestyrelsen er rette modtager for 

henvendelsen." 

Denne betragtning forstår jeg i øvrigt ikke. Ankestyrelsen har heller ikke seriøst behandlet sagen 

eller overhovedet undersøgt den nærmere.  

Offentligt
BOU Alm.del - Bilag 113

Indenrigs- og Boligudvalget 2021-22
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Det eneste Ankestyrelsen har foretaget sig i sagen fremgår af et internt notat af 29.3.2022. Heri 

tilkendegiver styrelsen : 

" UT¨s henvendelse må forstås sådan, at han er utilfreds med omfanget af rejserne samt 

omkostningerne i den forbindelse, ligesom han anfører, at det må være skatteyderne, der 

betaler kontingentet for medlemsskab af kommunaldirektørforeningen." 

Dette er simpelthen det rene vås i forhold til min henvendelse af 7.3.2022, og afspejler vel det 

almindelige niveau for kvaliteten af arbejdet i Ankestyrelsen. 

Jeg skal derfor bede dig om som minister at afklare. 

1. 

Er det lovligt af finansiere kommunaldirektørforeningen herunder dens luksusrejser, der jo er en 

privat forening med skatteydermidler ?. Hvis det er lovligt, skal jeg bede om aktindsigt i 

retsgrundlaget. I dette tilfælde skal jeg bede om en forklaring på, hvorfor der ikke kan opnås 

aktindsigt i dette forbrug af skatteydermidler i foreningen.. 

2. 

Hvor stort er det samlede forbrug for disse private direktørforeninger.? 

3. 

Er der ingen øvre grænse for, hvor dyre hoteller og hvor dyre luksusmiddage,kom der må afvikles 

på skatteydernes regning i disse private foreninger ?. Hvad er den juridiske hjemmel ?. 

Jeg sender kopi til Folketingets udvalg. 

 

Med venlig hilsen 

Uffe Thorndahl 

Ambassadør for 

Borgerretsbevægelsen 
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